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Protokół nr XLVIII.2023 
XLVIII Sesji Rady Gminy Ręczno 

dnia 21 grudnia 2023 r. 
RG.0002.11.2023 

rozpoczęcie godz. 13.00 
zakończenie godz. 14.45 

              Miejsce obrad – sala „Wspólny Dom”  w Ręcznie  
 

   Obecni radni          Nieobecni radni                                                                  
 

1. Betka Włodzimierz     1. Skrobek Marek          
2. Dembowski Adam 
3. Felecka-Tręda Mariola         
4. Filocha Jan                 
5. Flasz Ewa  
6. Michalski Kazimierz  
7. Ociepa Jarosław 
8. Olszta Małgorzata                
9. Patura Jolanta     
10. Piętos Dominika         
11. Synderecka Agnieszka   
12. Świstak Robert 
13. Zawada Mirosław     

        

O godz. 13.00 Przewodniczący Mirosław Zawada otworzył XLVIII Sesję Rady Gminy 
Ręczno, powitał radnych oraz osoby zaproszone na obrady: Zastępcę Wójta Marcina Kusa, 
Skarbnik Bożenę Jarosińską, Adwokat Annę Włodarczyk-Bajon, Dyrektor Gminnej Biblioteki 
Publicznej Małgorzatę Woźnica, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Stobnicy Agatę Studniarek, 
Dyrektora Szkoły Podstawowej w Ręcznie Józefa Korpasa oraz sołtysów.   

 Na podstawie listy obecności w obradach bierze udział 13 radnych, co stanowi 
kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych, 
sołtysów i gości stanowią pisemne załączniki do protokołu.      
 

Punkt 2 
Wnioski do proponowanego porządku obrad 
 

Radni nie zgłosili wniosków do porządku obrad, przewodniczący przedstawił porządek obrad, 
jak w zaproszeniu: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Wnioski do proponowanego porządku obrad. 
3. Wnioski do protokołu XLVII Sesji Rady Gminy Ręczno. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z prac Rady Gminy Ręczno i komisji stałych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ręczno na lata 2024-2034. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ręczno na 2024 rok.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ręczno 

na lata 2023–2034. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ręczno na 2023 rok. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaków ratowników oraz dla kandydatów na strażaków ratowników ochotniczych 
straży pożarnych z terenu gminy Ręczno.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ręczno w 2023 roku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ręczno w 2024 roku. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 
do przyznania nieodpłatnie pomocy w formie świadczenia z pomocy społecznej 
w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup 
posiłku lub żywności oraz  świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem rządowym „Posiłek 
w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 
dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na 
zakup posiłku lub żywności oraz  świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu 
,,Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy komisji stałych i Rady Gminy 
na 2024 rok.  

17. Sprawy różne. 
18. Zamknięcie sesji. 

 
Punkt 3 

Wnioski do protokołu XLVII Sesji Rady Gminy Ręczno 
 

Nie zgłoszono wniosków do protokołu XLVII sesji. 
 

Punkt 4 
Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa  
Z tego względu, że Pan Wójt Piotr Łysoń jest na zwolnieniu z przyczyn osobistych, 
prywatnych ja dzisiaj go zastępuję i przedstawię sprawozdanie o działaniach między sesjami 
od 8 listopada do 21 grudnia 2023 r. 
Wójt uczestniczył w szeregu spotkań na różnej płaszczyźnie i tematyce.  

 W dniu 11 listopada, jak co roku, zgodnie z naszą tradycją, obchodziliśmy w gminie 
święto z okazji Dnia Niepodległości. Rozpoczęliśmy mszą św., złożeniem kwiatów 
przy pomniku. W uroczystości uczestniczył Wójt Pan Piotr Łysoń z panem 
przewodniczącym i radnymi Gminy Ręczno. Uroczystość uświetniała nasza orkiestra 
dęta pod przewodnictwem Pana Dariusza Lorenca i oczywiście nasz chór, który 
występ dał później po mszy w budynku „Wspólny Dom”, gdzie razem z mieszkańcami 
odbyła się dalsza część tej uroczystości. Były pieśni patriotyczne, zaduma nad 
świętem 11 listopada. Z tego miejsca chciałbym bardzo serdecznie podziękować 
chórowi i orkiestrze za uświetnienie tej uroczystości, ale szczególne podziękowanie 
chciałbym złożyć Pani Małgorzacie Woźnica, która przygotowała całą treść tej 
uroczystości. Jak co roku wypadła znakomicie, bardzo dziękuję.   

 Kolejnym spotkaniem, wyzwaniem był 9 listopad, gdzie my jako Gmina Ręczno 
byliśmy mianowani do challenge pompujemy dla Wioli. Ta nominacja wypłynęła od 
naszego sąsiada Pana Piotra Łącznego. Nominację przyjęliśmy z Panem Wójtem, 
wykonaliśmy ćwiczenia, które były niezbędne, żeby ta nominacja przeszła dalej. 
Zebraliśmy pieniążki od pracowników, wpłaciliśmy na wyznaczone konto, które się 
znajdowało na stronie internetowej.  

 Kolejne spotkanie 19 listopad – odbyła się III edycja konkursu na najciekawszą 
kronikę KGW zorganizowaną przez stowarzyszenie „BUD-UJ Razem” w Wolborzu. 
W konkursie wzięło udział KGW z Majkowic, które godnie reprezentowało naszą 
gminę zajmując III miejsce. W tej uroczystości też uczestniczył Wójt Gminy Ręczno 
Pan Piotr Łysoń. Tu szczególne podziękowanie dla wszystkich pań z KGW z 
Majkowic za zaangażowanie, wkład, bo III miejsce to nie tylko teren naszego powiatu. 
Stowarzyszenie „BUD-UJ Razem” sięga pod teren powiatu radomszczańskiego, 
piotrkowskiego i trochę jeszcze Łodzi, III miejsce to jest bardzo dobry wynik. Chcę 
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z tego miejsca bardzo serdecznie podziękować KGW w Majkowicach i chciałbym 
przekazać informację, że koło w Majkowicach reaktywowało się, są młode osoby, 
młode panie, które założyły stowarzyszenie, zarejestrowały, prężnie działają i oby tak 
dalej im szło. Bo naprawdę stopień zaangażowania tego koła jest coraz większy, 
prawie dorównują Nowinkom. 

 W dniu 21 listopada złożyliśmy życzenia z okazji Dnia Pracownika Socjalnego całemu 
naszemu GOPS w Ręcznie. Te życzenia złożył pan wójt, zastępca wójta i pani 
skarbnik.  

 W dniu 24 listopada Pan Wójt podpisał porozumienie ze Starostą Powiatu 
Piotrkowskiego Panem Piotrem Wojtysiakiem na pomoc prawną w Gminie Ręczno na 
rok 2024. Wzorem roku 2023 takie porozumienie zostało podpisane, jest to drugi rok 
z rzędu. Ta pomoc prawna cieszy się bardzo dużym powodzeniem wśród naszych 
mieszkańców i nie tylko. Do dyspozycji mieszkańców w sposób nieodpłatny są raz 
w tygodniu pani radca prawny i raz w tygodniu pani adwokat. Podpisaliśmy to 
porozumienie raz jeszcze, myślę że ze skutkiem pozytywnym dla mieszkańców.   

 W dniu 21 listopada uczestniczyłem w Międzynarodowym Forum Gospodarczym 
w Wolborzu na zaproszenie Pana Starosty Piotra Wojtysiaka. W spotkaniu przede 
wszystkim były poruszone sprawy odnośnie produktów lokalnych, jego marki i zostało 
omówione sprawy związane z medialnymi źródłami energii elektrycznej, jak i klastrów 
energii elektrycznej, co w najbliższym czasie to jest nieuniknione, jeżeli chodzi 
o samorządy i myślę, że o gospodarstwa indywidualne również.  

 W dniu 1 grudnia byłem razem z panią skarbnik i naszymi radnymi na XXIII 
Spartakiadzie Władz Samorządowych Powiatu Piotrkowskiego. Radnych 
reprezentowali: Pani Jolanta Patura, Pan Włodzimierz Betka, Pan Jarosław Ociepa 
i Sołtys Łęk Królewskich Pan Jacek Lesiakowski. Była to konkurencja w kręgle, 
cieszyła się dosyć dużym powodzeniem, można było rozmawiać, wymienić poglądy. 
Odbyło się to w Kleszczowie, bardzo dziękuję za żywe uczestnictwo 
i reprezentowanie Gminy Ręczno na zewnątrz. 

 W dniu 5 grudnia w urzędzie gminy odbył się jubileusz 50-lecia pożycia 
małżeńskiego, w którym uczestniczył pan wójt, przewodniczący rady, ja jako zastępca 
i pani kierownik USC. Na okrągły jubileusz przybyło osiem par z terenu naszej gminy. 
Życzyliśmy jubilatom wszystkiego, co najlepsze. Pary otrzymały medale za 
długoletnie pożycie małżeńskie przyznane przez Prezydenta Rzeczypospolitej 
Polskiej. Jubilaci otrzymali również kwiaty i kosz słodyczy. Oczywiście był też tort, 
kawa, wymiana poglądów, powrót do trochę odległych czasów. Cieszyło się to 
niezmiennym powodzeniem, pary były naprawdę przeszczęśliwe, opuściły budynek 
sali „Wspólny Dom” dopiero około godz. 13:00, byli zafascynowani. 

 W dniu 14 grudnia odwiedził mnie prezes LGD „BUD-UJ Razem”, który na moje ręce 
złożył podziękowania za dobrą i owocną współpracę, pozyskanie środków dla Gminy 
Ręczno, jak i pomoc przy pisaniu nowej strategii na nowy okres programowania.  

 W dniu 15 grudnia uczestniczyłem w spotkaniu opłatkowym w Wolborzu 
zorganizowanym przez Stowarzyszenie Koło Pomocy Dzieciom Niepełnosprawnym 
tzw. „KUBUSIE”. Były występy artystyczne, wspólne śpiewanie kolęd, tradycyjna 
wigilia. Z tego miejsca chciałbym bardzo podziękować kierownictwu „KUBUSIÓW” za 
zaproszenie, za miłe i serdeczne przywitanie. A dzieciom, osobom 
niepełnosprawnym, które wykonywały różnego rodzaju ozdoby świąteczne chciałbym 
też bardzo serdecznie podziękować. Wykonanie tych ozdób było niesamowite, te 
ozdoby wyglądały, jakby były robione przez drukarkę 3D, a nie jak przez ręce osób 
niepełnosprawnych. Cały szacunek i podzięka za wykonanie tych ozdób. Mam kilka 
tych ozdób. Te ozdoby rozchodziły się w szybkim tempie, różni wójtowie, goście 
z zewnątrz brali, naprawdę były prześliczne.  

 W dniu 13 grudnia uczestniczyłem na zaproszenie Wójta Gminy Łęki Szlacheckie na 
spotkaniu podsumowującym działalność OSP z Gminy Łęki Szlacheckie. Było to 
spotkanie podsumowujące działalność jednostek OSP z terenu gminy Łęki 
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Szlacheckie i z terenu powiatu piotrkowskiego. Nie zabrakło miłych życzeń, zadumy, 
wymiany poglądów na temat działania jednostek OSP. W tym spotkaniu uczestniczył 
Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej Pan Paweł Dela. Wymieniliśmy 
poglądy, jak usprawnić jednostki, co należy naprawić, jakiej jednostce należy 
przydzielić dodatkowe zakresy działań w kwestii ratownictwa. To było naprawdę 
bardzo ciekawe i bardzo mocne spotkanie, a jednocześnie miła atmosfera.  

 W dniu 20 grudnia uczestniczyłem w spotkaniu opłatkowym na zaproszenie Starosty 
Powiatu Piotrkowskiego Pana Piotra Wojtysiaka. Był też czas na podsumowanie, na 
ciepłe słowa, życzenia bożonarodzeniowe, jak i noworoczne. W tym spotkaniu 
uczestniczyła ze mną Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Ręcznie Pani 
Małgorzata Woźnica. Pani dyrektor za to serdecznie dziękuję.       

 

Szanowni Państwo 
Podzieliłem to sprawozdanie na dwie części, pierwsza część to była taka reprezentatywna, 
na zewnątrz urzędu gminy, gminy. Druga część to część inwestycyjna, która wydarzyła się 
między jedną sesją a drugą. 
W okresie między sesjami wójt wydał 17 zarządzeń, wszystkie są dostępne na stronie BIP 
naszego urzędu. Do najważniejszych zadań inwestycyjnych w tym okresie należy zaliczyć: 

 Złożyliśmy wniosek o dofinansowanie na wykonanie żłobka tzw. program „Maluch 
Plus” w miejscowości Ręczno w budynku po byłym ośrodku zdrowia. Chcielibyśmy 
zaadaptować część tego budynku i stworzyć tam żłobek pod programem „Maluch 
Plus”. Kwota dofinansowania, o którą ubiegamy się, wniosek opiewa na 
1 782 000,00 zł. Wniosek został w terminie złożony, czekamy na jego akceptację. 
Myślę, że będzie to pierwszy kwartał 2024 r.  

 Został zakupiony i zamontowany nowy pług odśnieżny do koparko-ładowarki KEJS. 
Całość zamówienia to kwota 17 773,00 zł. Mamy już jeden sprzęt na wyposażeniu, 
jeżeli chodzi o akcję zimowego utrzymania, jest to ciągnik rolniczy Zetor. Teraz 
dokupiliśmy dodatkowy pług, żeby mobilność była inna, szybka, jeżeli chodzi 
o zimowe odśnieżanie dróg gminnych i powiatowych na terenie gminy Ręczno. 

 W dniu 19 grudnia została podpisana przez mnie i panią skarbnik w Łodzi umowa na 
wykonanie badań osteoporozy dla naszych mieszkańców. Umowa opiewa na kwotę 
258 000,00 zł. 

 Został złożony wniosek do Urzędu Marszałkowskiego na renowację stawu 
przyległego do Urzędu Gminy Ręczno. Kwota dofinansowania, o którą się ubiegamy 
to 150 000,00 zł. W tym wniosku napisaliśmy odmulenie, umocnienie skarpy i rowu 
płytami ażurowymi i faszynowanie brzegów tego stawu. 

 W listopadzie został podpisany aneks na drogi dojazdowe do pól Stobnica Brzezie 
Piła. Zwiększono nam dofinansowanie o kwotę 60 000,00 zł. Aneks został złożony, 
czekamy na wpływ tych pieniążków do naszego budżetu. To była miła niespodzianka 
finansowa, ta droga będzie nas znacznie mniej kosztowała.  

 W grudniu został złożony wniosek do Urzędu Marszałkowskiego na infrastrukturę 
„Sołectwo na Plus” na remont zaplecza gastronomicznego budynku sali „Wspólny 
Dom” w Ręcznie. Chcielibyśmy wykończyć część budynku, tam gdzie jest zaplecze 
gastronomiczno-kucharskie i część sanitariatów. Chcielibyśmy przeznaczyć na 
typowe gastronomiczne zaplecze, wnioskujemy o 100 000,00 zł. Z tego miejsca 
chciałbym podziękować bardzo serdecznie Pani Sołtys Małgorzacie Gruszczyńskiej 
za pozytywne rozpatrzenie naszego pomysłu i podpisanie wniosku. Jest to grant 
sołecki, ale z tego względu, że jesteśmy właścicielami tego obiektu, jak gdyby 
musimy partycypować w tych kosztach, jest współpraca między sołtysem 
miejscowości Ręczno i urzędem gminy. Dziękuję raz jeszcze.  

 Trwa sprawdzanie naszego wniosku na OZE w Urzędzie Marszałkowskim. Wniosek 
został pozytywnie zweryfikowany, teraz jest sprawdzana część finansowa. 
Z informacji wniosek oscyluje na kwotę 8 500 000,00 zł. To jest bardzo duże 
przedsięwzięcie, w tym jest 100 sztuk instalacji od mieszkańców indywidualnych i trzy 
projekty na mikro instalacje fotowoltaiczne na stacji uzdatniania wody w Ręcznie, 
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w Paskrzynie i w Stobnicy. Z tego względu, że my uzyskaliśmy dodatkowe punkty, 
mogliśmy wnieść te mikro instalacje to wzrośnie nam punktacja i być może, myślę, że 
ten wniosek zostanie pozytywnie rozpatrzony w pierwszym kwartale 2024 r. Kwota 
dofinansowania tj. do 85% kosztów kwalifikowanych tej inwestycji. 

 W miesiącu grudniu 2023 r. otrzymaliśmy informację z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi, że nasz wniosek na azbest został 
pozytywnie zaakceptowany i jeszcze w tym roku zostanie podpisana umowa na 
realizację, na utylizację wyrobów zawierających azbest, między świętami a nowym 
rokiem. Kwota tego wniosku to 49 000,00 zł. 

 Ogłosiliśmy również przetarg na wykonanie programu funkcjonalno-użytkowego 
„Modernizacja budynku Szkoły Podstawowej w Stobnicy”, został wyłoniony 
wykonawca. Kwota tego PFU  to 20 000,00 zł brutto. My już mamy przygotowaną 
dokumentację techniczną i kosztorys, który na pewno się zdezaktualizował. 
Aktualizacja będzie niezbędna do przeprowadzenia tej inwestycji, ale brakowało nam 
w pasie fotowoltaiki i całej termomodernizacji ścian tego budynku, stąd ten PFU, żeby 
można było przyspieszyć procedury przetargowe i można było jak najszybciej ogłosić 
tą inwestycję do wykonania w roku 2024.     

 W miesiącu grudniu została podpisana umowa z projektantem na rozbiórkę sali OSP 
w Majkowicach. Projekt został wykonany i zgłoszony do Starostwa Powiatowego 
w Piotrkowie Trybunalskim. Na dzień dzisiejszy czekamy na decyzję, pozwolenie na 
rozbiórkę. Chciałbym z tego miejsca nadmienić, że Pan Wójt, ja i Pani Justyna 
Kowalska w dniu 21 listopada 2023 r. odbyliśmy w miejscowości Majkowice spotkanie 
z mieszkańcami i osobami, które są członkami wspólnoty wsi Majkowice w celu 
zmiany uchwał.  Staw i budynek OSP znajdują się na terenie wspólnoty, 
przejęliśmy to. W umowie/porozumieniu zapis był taki, że możemy tylko 
wyremontować tą salę. Została podjęta uchwała tej wspólnoty, że pozwala nam na 
rozbiórkę tego starego obiektu i wybudowanie nowej świetlicy wiejskiej. Spotkanie 
było bardzo owocne, bardzo twórcze, bardzo dużo mieszkańców miejscowości 
Majkowice przybyło na nie (około 70 osób). Wszyscy jednogłośnie opowiedzieli się za 
tym, żeby wyburzyć ten stary obiekt, a na jego miejsce postawić nowy. Cała 
dokumentacja, wszystkie rozpiski, kreślenia będą ustalane z mieszkańcami na 
spotkaniach, żeby to służyło przede wszystkim im, żeby oni też mieli wkład w projekt 
tego przedsięwzięcia. 

 Została wykonana pełna dokumentacja i kosztorys na drogę dojazdową do pól na 
rok 2024 tj. Dęba Pysowy. Kosztorys opiewa na kwotę 338 000,00 zł brutto. Jest to 
też droga podobna jak Chylowizna, w podobnym standardzie gruntowo-tłuczniowa 
o nawierzchni nieregularnej do kilometra. Ten wniosek będzie złożony do kilometra, 
żeby pominąć decyzję środowiskową. Kosztorys jest niezbędny w celu złożenia na 
samym początku roku wniosku do Urzędu Marszałkowskiego odnośnie budowy tej 
drogi.  

 W miesiącu listopadzie została podpisana umowa na prace geodezyjne tzw. tyczenie 
granic działki nr 17 tzw. Moczydeł na Kolonii Ręczno. Dostaliśmy pieniądze na 
renowację tego zbiornika i zagospodarowanie. Zaczynamy od tyczenia granic, 
później wykonanie mapy do celów projektowych i następnie od koncepcji, 
dokumentacji, te prace zostały już zlecone, są czynione. Myślę, że w miesiącu 
styczniu zostaną ukończone i będziemy mieli granice wytyczone w sposób właściwy, 
jak powinno być.  

 Dobiegły końca prace na parku sensorycznym. Prace zostały wykonane w sposób 
właściwy, odebrany przez komisję powołaną przez pana wójta. Całość zadania to 
kwota 186 000,00 zł. 

 Dobiegły prace związane z modernizacją stawu w Majkowicach, zostało też odebrane 
przez komisję i zaakceptowane. Otrzymaliśmy już fundusze z Urzędu 
Marszałkowskiego na wypłatę środków wykonawcom. 
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 Pod koniec listopada 2023 r. odebrana została znacząca inwestycja z Polskiego Ładu 
„Modernizacja ujęcia wody w Ręcznie”. To bardzo ważne zadanie, które swym 
zakresem objęła nie tylko Ręczno. Stacja uzdatniania wody w Ręcznie zaopatruje 
w wodę Ręczno, Kolonię Ręczno, Majkowice, Łęki Królewskie, Będzyn. Też został 
wybudowany zbiornik terenowy na wodę pitną o pojemności 70 m3 przy tej inwestycji. 
Zbiornik służy nie tylko celom bytowo-gospodarczym, jeżeli chodzi o podanie wody 
mieszkańcom, ale też będzie służył jako zbiornik przeciwpożarowy na wypadek 
pożaru i braku energii elektrycznej. Jeżeli wybuchłby pożar, nie byłoby energii 
elektrycznej to nawet nie mamy czym gasić tego pożaru, a z tego zbiornika można 
wodę pobrać grawitacyjnie i zaopatrzyć wozy strażackie w tą wodę. Całość tej 
inwestycji to 5 968 132,00 zł. 

 Nasi pracownicy gospodarczy zakończyli też remont pomieszczeń w budynku urzędu 
gminy, malowanie pokoi, korytarza na parterze budynku. Za to im serdecznie 
dziękuję. 

 Został zakupiony tłuczeń na drogi i rozwieziony w następujących miejscowościach: 
Dęba Pysowy, Bąkowa Góra, Stobnica Przewóz, Stobnica pod lasem i w stronę rzeki 
Pilicy. 

 W miesiącu listopadzie złożyliśmy wniosek o nadanie indywidualnej skrzynki             
e-Doręczenia. Na dzień dzisiejszy posiadamy już adres nowej skrzynki e-Doręczenia. 
Złożona była na Urząd Gminy Ręczno, trwają prace z wdrożeniem w urzędzie 
elektronicznego zarządzania dokumentacją. Na dzień dzisiejszy został zakupiony 
niezbędny sprzęt: drukarki, skanery, których zakup opiewa na kwotę 20 000,00 zł. 
Chciałbym podkreślić, że wszyscy nasi pracownicy zostali wstępnie przeszkoleni, 
jeżeli chodzi o elektroniczne zarządzanie dokumentacją. Wszyscy pracownicy odbyli 
szkolenie w Moszczenicy. Nie będę ukrywał, jest to nowy twór, nie jest to na dzień 
dzisiejszy łatwe, nawet dla mnie, ale przepisy prawne niestety obligują do tego, że 
w przyszłości i tak wszyscy będziemy musieli z tym się pogodzić i korzystać           
z e-Doręczeń, jak i elektronicznego zarządzania dokumentacją. Jest to nieuniknione, 
jak nam powiedzieli na tym szkoleniu. To nie jest daleka przyszłość, bo to się 
odbędzie dosłownie w pięciu latach. Większość z nas będzie się posługiwało            
e-Doręczeniami i elektronicznym zarzadzaniem dokumentacją, bo wiele spraw 
w urzędach, we wszelkich urzędach będzie tylko w taki sposób można załatwić.   

 Rozpoczęliśmy spotkania z mieszkańcami z terenu gminy Ręczno i jeszcze kilku 
gmin powiatu piotrkowskiego, dotyczyły przede wszystkim modernizacji obrębów 
geodezyjnych. Takie spotkania odbyły się we „Wspólnym Domu” i budynku Szkoły 
Podstawowej w Stobnicy. Te spotkania miały na celu zapoznanie mieszkańców 
z tym, co będzie wykonywane w najbliższej przyszłości. Modernizacja obrębów 
geodezyjnych, czyli ewidencja i liczenie budynków, gruntów. Jeżeli chodzi o obręb 
geodezyjny Ręczno to będzie pełna modernizacja, czyli będą budynki i grunty. 
A jeżeli chodzi o pozostałe obręby z terenu gminy Ręczno to będą tylko same 
budynki.                         

 Składaliśmy też wnioski „Sołectwo na Plus”, po 12 000,00 zł dla sołectwa. Pierwszy 
wniosek złożony na sołectwo Kolonia Ręczno został już rozliczony. Kwota 
wnioskowana to 12 000,00 zł, wydatkowano 11 995,30 zł. Jest to doposażenie 
świetlicy wiejskiej w miejscowości Kolonia Ręczno. W tym programie zakupiono 
kuchenkę gazową, stoły przyścienne, basen do mycia. Niezbędny sprzęt, który 
będzie służył kołu gospodyń i nam wszystkim, jeżeli chodzi o zaplecze 
gastronomiczne. Kolejne sołectwo, które otrzymało kwotę 12 000,00 zł na „Siłownię 
pod chmurką” to sołectwo w Paskrzynie. Tam zakupiono wyciskanie siedzące, słup, 
wyciąg górny, wahadło, biegacz i twister. Kwota dofinansowania 12 000,00 zł, 
całkowity koszt zadania to 11 691,00 zł. Kolejne to sołectwo Ręczno, doposażenie 
pomieszczeń przy OSP w Ręcznie, tam gdzie ma siedzibę koło gospodyń. Został 
zakupiony sprzęt: kuchenka, zmywarka, warnik, termos, ociekacz, multimedialna 
patelnia. Kwota dofinansowania 12 000,00 zł, całkowity koszt brutto 11 951,74 zł. 
Kolejne sołectwo Bąkowa Góra doczekało się, dofinansowanie 12 000,00 zł. 
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W ramach tego zadania zakupiono następujące urządzenia: krzesła i stoły. Całkowity 
koszt zadania to 11 988,62 zł.  

 

Szanowni Państwo 
Zbliża się koniec 2023 roku, nie sposób powiedzieć o naszych rekordowych, historycznych 
inwestycjach na terenie gminy Ręczno. Muszę w tym sprawozdaniu to podkreślić, jest to 
historyczny budżet inwestycyjny, historyczne inwestycje. W tym roku, z tych największych 
inwestycji, udało się wykonać: 

 Przebudowę sieci dróg na terenie gminy Ręczno. Całość oscylowała na kwotę 
4 112 468,27 zł, z tego udział nasz własny to 205 623,00 zł. Wyremontowaliśmy 
dzięki temu część drogi gminnej Bąkowa Góra od drogi wojewódzkiej w stronę 
kościoła, cmentarza. Kolejna inwestycją była - remont drogi gminnej w miejscowości 
Stobnica od drogi wojewódzkiej w stronę Kamienna Góra. Kolejną była remont części 
drogi gminnej Nowinki - Łęg Ręczyński, też od drogi wojewódzkiej do pierwszych 
zabudowań przez las. Potężną inwestycją była przebudowa drogi Łęki Królewskie - 
gm. Łęki Szlacheckie Dobreniczki do drogi wojewódzkiej. Tu było aż 2 km 382 m, to 
była przebudowa z decyzją środowiskową, z pełną dokumentacją. Ta inwestycja była 
wręcz wyczekiwana i naprawdę była wyzwaniem dla pracowników, bo od momentu 
pomysłu do realizacji to praktycznie trzy lata upłynęło. Tutaj naprawdę bardzo duży 
szacunek dla pracowników, którzy zajmowali się tą inwestycją, którzy byli 
zaangażowani w tą inwestycję, bo wykonali mnóstwo pracy, za to im bardzo 
serdecznie dziękuję. Kolejną inwestycją była przebudowa drogi w miejscowości 
Kolonia Ręczno działka 567 długość 84 m, ale jakże znacząca. Ona biegła do stawu 
Moczydeł, tam gdzie będziemy teraz przebudowywali te Moczydła, będziemy robili 
odmulenie tego obiektu i zagospodarowanie terenu, to będzie kompatybilne.  

 Kolejną inwestycją, która w tym miesiącu dobiegła końca jest „Modernizacja 
biologicznej oczyszczalni ścieków Ręczno - Nowinki”. Wartość inwestycji 
4 968 132,36 zł, udział własny 1 323 541,00 zł. Jak się zmieniły drogi widzimy, 
a modernizację oczyszczalni widzi kilka osób. Ta oczyszczalnia od 2000 roku nigdy 
nie była remontowana, nigdy nie przechodziła żadnej modernizacji. Był przestarzały 
sprzęt, były przestarzałe procesy oczyszczania ścieków, przestarzałe 
i energochłonne urządzenia. Na dzień dzisiejszy jest to nowoczesny obiekt, w pełni 
zautomatyzowany. Oczywiście, potrzeba tam obsługi człowieka, bez obsługi 
człowieka nie da się niektórych rzeczy zastąpić elektroniką, ale wszystko jest 
wykonane w sposób właściwy, ze stali nierdzewnej, energooszczędne urządzenia. 
Dzięki tej inwestycji też małą mikro instalację fotowoltaiczną wybudowaliśmy. 
Rachunki za energię elektryczną, gdzie było kosmiczne, przychodzą znacznie 
mniejsze, jeżeli chodzi o ten obiekt.  Był dodatkowy wybudowany punkt zlewny na 
ścieki dowożone wozami asenizacyjnymi. Dodatkowym atutem tego była prasa, która 
będzie pracowała w systemie ciągłym, prasa osadu nadmiernego. Wcześniej prasa to 
było takie urządzenie, które wyglądało jak dwie taczki, było prehistoryczne. Tego 
osadu praktycznie nie prasowaliśmy. Zgodnie z ustawą o gospodarce odpadami 
musimy do marca do Urzędu Marszałkowskiego przekazać sprawozdanie odnośnie 
ustabilizowanych osadów komunalnych i skratek z takich obiektów. Modernizacja 
dobiegła końca, oczyszczalnia uruchomiona. Na dzień dzisiejszy trwają prace 
związane z badaniem jakości ścieków na dopływie i odpływie. Po tej pracy 
najprawdopodobniej w miesiącu styczniu odbierzemy tą inwestycję już finalnie, 
chociaż firma w grudniu już złożyła oficjalne pismo, że jest gotowa do odbioru.  

 Kolejną inwestycją bardzo znaczącą i widoczną to „Modernizacja oświetlenia 
ulicznego w Gminie Ręczno”. Wartość całej inwestycji to 719 550,00 zł, udział własny 
to 71 955,00 zł. Źródło światła jest nieporównywalne, ale koszty zużycia energii też 
są znacznie, znacznie mniejsze. Dlatego w tym roku postanowiliśmy, że uświetnimy 
Święta Bożego Narodzenia i na słupach w Ręcznie zamontowaliśmy ozdoby 
świąteczne, które w tamtym roku nie były montowane. A z tego względu, że ta 
oszczędność jest, zamontowaliśmy w tym roku.  
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 „Modernizacja ujęcia wody w Ręcznie”, wartość inwestycji to 2 777 537,00 zł. To jest 
bardzo znacząca inwestycja, która poprawiła stosunki wodne, jeżeli chodzi nie tylko 
o mieszkańców Ręczna, ale większości miejscowości. Na ulicy Przedborskiej były 
stare rury żeliwne, zostały zamienione na PCV zgrzewaną i od ulicy Leśnej do końca 
Gminy Ręczno (granic Gminy Łęki Szlacheckie) został położony nowy wodociąg 
Ø160. Tam był dużo mniejszy przekrój, mieszkańcy ulicy Głównej, Parcelantów, ulicy 
Myśliwskiej, Topolowej, Poprzecznej cierpieli na deficyt wody, na brak ciśnienia. 
Myślę, że to znacznie usprawni, jeżeli chodzi o podawanie wody mieszkańcom. 
Myślę, że już usprawniło. Ten zbiornik też przyczynił się do tego stanu, że ta woda 
jest w sposób dobry podawana dla mieszkańców. Ta inwestycja też była historyczna 
i też wymagała natychmiastowego działania.  

 

Szanowni Państwo 
12 580 000,00 zł na inwestycje w 2023 r., na te duże inwestycje. Uważam, że to jest bardzo 
znaczący wkład. Z tego miejsca muszę podziękować wszystkim, wszystkim pracownikom 
Urzędu Gminy Ręczno na czele z panią skarbnik, panią adwokat, wszystkimi kierownikami 
jednostek. Wszystkim Państwu serdecznie dziękuję za wkład, za zaangażowanie, bo 
samemu człowiek nie jest w stanie zrobić nic. Ale, jeżeli ma drużynę, drużynę, która czuje to, 
co chcą uzyskać od nas mieszkańcy, radni, sołtysi i w ogóle, to można wiele zdziałać. I tak ja 
myślę, w 2023 r. dzięki dobrej współpracy z Radą Gminy Ręczno, dzięki dobrej współpracy 
z sołtysami udało nam się to zrealizować. Tylko przypomnę, że rok temu zatwierdzając 
budżet na 2023 rok wszyscy mieliśmy obawy, czy te inwestycje udźwigniemy, czy te 
inwestycje zostaną zrealizowane. Nie wierzyliśmy, że wpłyną do nas takie pieniądze na 
inwestycje, ale udało nam się to zrealizować. Myślę, że to jest zasługa nas wszystkich 
i z tego miejsca bardzo, bardzo serdecznie chciałbym wszystkim raz jeszcze podziękować. 
I myślę, że nowy rok, nowy budżet na 2024 przyniesie nam może nie aż tak znaczący, ale 
bardzo, bardzo bliskim słowa tego znaczeniu, w podobnej kwocie inwestycje. Mam też tutaj 
przygotowane inwestycje, na które już pozyskaliśmy pieniądze z Rządowego Funduszu 
Polski Ład. Do takich inwestycji na 2024, które niebawem Państwo będziecie głosowali 
budżet na 2024 rok, należy zaliczyć:  

 Budowa Centrum Kultury i Integracji Społecznej świetlicy wiejskiej w Majkowicach. 

Wartość inwestycji 2 350 000,00 zł, udział własny samorządu 355 000,00 zł. Prace 

się praktycznie już rozpoczęły. 

 Remont dróg i przebudowa infrastruktury drogowej na terenie gminy Ręczno. Wartość 

inwestycji to 5 000 000,00 zł, udział własny 250 000,00 zł.  

 Renowacja stawu „Moczydła” w miejscowości Kolonia Ręczno. Wartość inwestycji 

1 000 000,00 zł, udział własny 150 000,00 zł. 

 Modernizacja budynku Szkoły Podstawowej w Stobnicy. Wartość inwestycji 

2 000 000,00 zł, udział własny 40 000,00 zł, prace rozpoczęte.  

 Renowacja wnętrza kościoła Św. Stanisława Biskupa Męczennika w Ręcznie. 

Wartość inwestycji 500 000,00 zł, udział własny (udział parafian) 10 000,00 zł. 

 Remont organów w kościele Rzymskokatolickim pw. Trójcy Przenajświętszej 
w Bąkowej Górze. Wartość inwestycji 300 000,00 zł, udział własny (udział parafian) 
6 000,00 zł. 

Tamten rok kończąc to było 2 580 000,00 zł, rozpoczynając 2024 podaję kwotę na 
inwestycje 11 150 000,00 zł. Mamy pole do popisu, mamy czym się porządzić. Kwestia jest 
teraz, czy to wszystko udźwigniemy, czy nie ? Myślę, że tak. Podkreślam, współpraca była 
bardzo dobra i chciałbym, żeby ta współpraca też przeniosła się na 2024 rok. Kolejny raz 
razem można wiele i myślę, że nam się to uda zrealizować.  
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa na zakończenie sprawozdania złożył zebranym na sali 
oraz mieszkańcom gminy serdeczne życzenia z okazji zbliżających Świąt Bożego 
Narodzenia oraz Nowego Roku. 
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Punkt 5 
Sprawozdanie z prac Rady Gminy Ręczno i komisji stałych 

 

 Przewodniczący Mirosław Zawada przedstawił sprawozdanie z pracy Rady Gminy 
Ręczno za 2023 r., sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu.  

 Wiceprzewodniczący Adam Dembowski złożył sprawozdanie z pracy Komisji 
Rewizyjnej za 2023 r., sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu.  

 Przewodnicząca Małgorzata Olszta przedstawiła sprawozdanie z pracy Komisji 
Edukacji i Ochrony Zdrowia za 2023 r., sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do 
protokołu.  

 Przewodniczący Jan Filocha złożył sprawozdanie roczne z pracy Komisji Budżetu 
i Infrastruktury, sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu. 

 Przewodnicząca Ewa Flasz przedstawiła sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji za 2023 r., sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu. 

 
Punkt 6 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ręczno na lata 2024-2034 
 

Skarbnik Bożena Jarosińska przedstawiła informacje na temat Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Ręczno na lata 2024-2034 oraz budżetu gminy na 2024 r. (informacja 
stanowi pisemny załącznik do protokołu). 
Skarbnik odczytała uchwałę nr II/273/2023 z dnia 13 grudnia 2023 r. Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii do projektu uchwały o wieloletniej 
prognozie finansowej oraz możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu Gminy 
Ręczno. Następnie odczytała uchwałę nr II/272/2023 Składu Orzekającego RIO w Łodzi 
w  sprawie opinii dotyczącej projektu budżetu Gminy Ręczno na 2024 rok (uchwały RIO 
stanowią pisemne załączniki do protokołu). 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Ręczno na lata 2024-2034 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 13 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -  

 

Uchwała nr XLVIII.302.2023 Rady Gminy Ręczno z dnia 21 grudnia 2023 r. stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 7 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ręczno na 2024 rok 

 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 13 – Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Uchwała nr XLVIII.303.2023 Rady Gminy Ręczno z dnia 21 grudnia 2023 r. stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
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Punkt 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ręczno 
na lata 2023–2034 
 

Skarbnik Bożena Jarosińska poinformowała, że oprócz zmian, które omówiła na komisji 
doszła jeszcze jedna zmiana. Wczoraj wójt podpisał umowę z Powiatowym Urzędem Pracy 
na szkolenia dla pracowników na 1 192,00 zł. Została ta zmiana uwzględniona w ostatnim 
projekcie uchwały. Wprowadzamy tą zmianę po stronie dochodów i po stronie wydatków 
w rozdziale 75023 i przechodzi ona na szkolenia w paragrafie 4700. To byłyby wszystkie 
zmiany dotyczące jeszcze tego roku.  
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Ręczno na lata 2023–2034 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 13 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -  
 

Uchwała nr XLVIII.304.2023 Rady Gminy Ręczno z dnia 21 grudnia 2023 r. stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ręczno na 2023 rok 

 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0), nieobecni: 1 
ZA - 13 – Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr XLVIII.305.2023 Rady Gminy Ręczno z dnia 21 grudnia 2023 r. stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 10 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
strażaków ratowników oraz dla kandydatów na strażaków ratowników ochotniczych 
straży pożarnych z terenu gminy Ręczno 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0), nieobecni: 1 
ZA - 13 – Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr XLVIII.306.2023 Rady Gminy Ręczno z dnia 21 grudnia 2023 r. stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 11 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ręczno w 2023 roku 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0), nieobecni: 1 
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ZA - 13 – Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr XLVIII.307.2023 Rady Gminy Ręczno z dnia 21 grudnia 2023 r. stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 12 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ręczno w 2024 roku 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0), nieobecni: 1 
ZA - 13 – Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr XLVIII.308.2023 Rady Gminy Ręczno z dnia 21 grudnia 2023 r. stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 13 
Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 
do przyznania nieodpłatnie pomocy w formie świadczenia z pomocy społecznej 
w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup 
posiłku lub żywności oraz  świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem rządowym „Posiłek 
w szkole i w domu” na lata 2024-2028 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0), nieobecni: 1 
ZA - 13 – Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr XLVIII.309.2023 Rady Gminy Ręczno z dnia 21 grudnia 2023 r. stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 14 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 
w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup 
posiłku lub żywności oraz  świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 

 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0), nieobecni: 1 
ZA - 13 – Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr XLVIII.310.2023 Rady Gminy Ręczno z dnia 21 grudnia 2023 r. stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
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Punkt 15 
Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu 
,,Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0), nieobecni: 1 
ZA - 13 – Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr XLVIII.311.2023 Rady Gminy Ręczno z dnia 21 grudnia 2023 r. stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 16 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy komisji stałych i Rady Gminy 
na 2024 rok 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0), nieobecni: 1 
ZA - 13 – Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr XLVIII.312.2023 Rady Gminy Ręczno z dnia 21 grudnia 2023 r. stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 17 
Sprawy różne 
Zastępca Wójta Marcin Kusa podziękował wszystkim radnym za jednogłośne uchwalenie 
budżetu na 2024 rok. Szanowni Państwo, na kolejny rok obdarzyliście nas zaufaniem 
i wyzwaniem jednocześnie w realizacji tych wszystkich inwestycji, które wcześniej z panią 
skarbnik przedstawiliśmy. Myślę, że sprostamy zadaniu tak, jak rok wcześniej. Będziecie 
Państwo i mieszkańcy z nas zadowoleni. Tego sobie i Państwu bardzo serdecznie życzę, 
dziękuję również za zaufanie.   

Zastępca Wójta Marcin Kusa zaprosił serdecznie wszystkich na 6 stycznia na 
tradycyjny „Wieczór kolęd” do „Wspólnego Domu” w Ręcznie. Szczegóły dotyczące 
przebiegu tego wydarzenia będą dostępne na stronie internetowej oraz na plakatach.   
 

Pan Marcin Kusa w imieniu Pana Wójta i wszystkich pracowników skierował wyrazy uznania 
i podziękowania dla Przewodniczącego Rady Gminy Ręczno Pana Mirosława Zawady za 
pełną zaangażowania 25-letnią pracę na rzecz samorządu lokalnego.    
Życzenia i gratulacje z tej okazji przekazali też radni Rady Gminy Ręczno.   

 

Przewodniczący Mirosław Zawada podziękował wszystkim za pamięć i życzenia.  
 

Punkt 18 
Zamknięcie sesji 
Przewodniczący Mirosław Zawada złożył obecnym na sesji oraz ich rodzinom serdeczne 
życzenia na nowy 2024 rok. Wobec wyczerpania porządku obrad o godz. 14.45 zakończył 
obrady stwierdzeniem, że zamyka XLVIII Sesję Rady Gminy Ręczno w dniu 21 grudnia 
2023 r.  
 

Protokołowała                     Przewodniczący Rady  
         
Barbara Stępień             Mirosław Zawada 


